
 
5. september 2022 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Hvornår skal man regulere boligsikringen? 

2. Skal boligsikringen reguleres generelt? 

a. Eller, agter man at oprette en særordning for ældre? 

3. Har Naalakkersuisut en vurdering om størrelsen af økonomiske 

konsekvenser ved ændring af boligsikringen? 

(Inatsisartut medlem Mariane Paviasen, Inuit Ataqatigiit) 

Begrundelse: 

Det siges at regulering af boligsikringen vil skabe forbedring for alderspensionister, 

ulempen ved at hæve pensionen er at der ikke tages højde for den sænkede 

boligsikring, så mange pensionister ikke mærker så meget til penionsforhøjelen. 

Problematikken med boligsikringsystemet er, at man satsen fastsættes af indkomsten 

i de sidste tre måneder. For eksempel kan de nyuddannede have svært ved at følge 

med økonomisk når de får en lejlighed, derfor mener jeg at ordningen med 

boligsikring bør være bedre forvaltet. 

 

 


